

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱
Capstone Study of Finance 財務金融綜合研究

當期課號	6118	Course Number	6118
授課教師	柯俊禎	Instructor	KO,JIM CHEN
中文課名	財務金融綜合研究	Course Name	Capstone Study of Finance
開課單位	財務金融系(二進)四A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	(I)授課部分：一、財務生涯規劃及職場須知。二、最新公司法修正分析與公司如何召開股東會。三、中國大陸投資分析與相關法令介紹。四、境外公司介紹與實務操作。五、企業購併實務與企業併購法解析。六、企業上市上櫃。七、稅務規劃及兩稅合一研究簡介。八、企業如何與銀行往來。(II) 專題報告：各組依老師選定現有上市櫃公司計算其企業價值。	Objectives	This course includes two parts (I) Lecture A. Career planning working a attitude for financial people. B. Latest compay law and shareholer's meeting requirments. C. Prc investment analysis and related lawa instruction. D. Offshore company and OBU introduction and practice. E. Corporation mergers and acquisitions practice. F. IPO process in Taiwan & PRC. G. Tax planning procedure. H. The banks finnancing procedure (II) Report the valuation process in Taiwan listed companies.
教材	課堂以演講及討論為主，佐以相關主題之投影片及實務案例補充說明並要求學生個案專題研究報告	Teaching Materials	LECTURE AND DISCUSSION IN THE CLASS WITH RELATED SUBJECTS AND PRACTICE, ALSO CASE REPORTS BY STUDENTS ARE REQUIRED.
成績評量方式	(1)每組個案專題研究報告佔40% (2)每組專題報告讀書心得佔60%	Grading	CLASS REPORTS IN EACH SUBJECT 40% GROUP REPORTS ABOUT VALUATION PROCESS IN LISTED COMPANIES 60%
教師網頁	-		
教學內容	(I)授課部分 一 財務生涯規劃及職場須知 二 最新公司法修正分析與公司如何召開股東會 三 中國大陸投資分析與相關法令介紹 四 境外公司介紹與實務操作 五 企業購併實務與企業併購法解析 六 企業上市上櫃 七 稅務規劃及兩稅合一研究簡介 八 企業如何與銀行往來 (II) 專題報告： 各組依老師選定現有上市櫃公司計算其企業價值。	Syllabus	(I) LECTURES A. CAREER PLANNING WORKING ATTITUDE FOR FINANCIAL PEOPLE B. LATEST COMPANY LAW AND SHAREHOLDER'S MEETING REQUIREMENTS C. PRC INVESTMENT ANALYSIS AND RELATED LAWS INSTRUCTION D. OFFSHORE COMPANY AND OBU'S INTRODUCTION AND PRACTICE E. CORPORATION MERGERS AND ACQUISITIONS PRACTICE F. IPO PROCESS IN TAIWAN & PRC G. TAX PLANNING PROCEDURE H. THE BANKS FINNANCING PROCEDURE (II)REPORT THE VALUATION PROCESS IN TAIWAN LISTED COMPANIES

尊重智慧財產權，請勿非法影印。